
 

 

 

 
 
 
 
 

 

Voorwoord 
 

De laatste Nieuwsbrief werd rondgestuurd 
voor het zomerreces en hier is dan 
de eerste Nieuwsbrief van na de 

vakantieperiode. 
We hopen dat u allen een mooie 

vakantieperiode hebt gehad en lekker hebt 
kunnen uitrusten. 
Wij zijn in elk geval weer opgeladen om er 

met vol elan weer tegenaan te gaan. 
En dat moet ook wel want ineens was daar 

de aankondiging voor de nieuwe 
Tweede Kamer Verkiezingen op 22 
November. 

Onze afdeling kreeg onlangs de informatie 
van het landelijke CDA, dat er op 

korte termijn een Algemene Leden 
Vergadering (ALV) moest worden 
georganiseerd. 

Vanuit het CDA landelijk zouden op 4 
September de Kandidatenlijst en het 

Programma naar de afdelingen worden 
gestuurd. Dit is door het bestuur direct 

doorgestuurd naar onze leden met de 
vraag om voor 9 September te reageren 
met een akkoord op, én met de volgorde 

van de Kandidatenlijst én met het 
Programma. 

U heeft gelukkig snel gereageerd en er was 
één reactie met een prioriteits- 
stelling voor het Programma. 

Op maandag 11 September om 20.00 uur, 
was de ALV in de Taborkerk. 

In deze ALV is de volgorde van de 
Kandidatenlijst goedgekeurd, er was geen 
stemming nodig. 

De opmerking met een prioriteitsstelling 
voor het Programma is niet 

 
 

 
 

 

 
 

 
 
 

 
 

gehonoreerd, het was geen amendement 
en werd teruggekoppeld naar de 
indiener. Vervolgens is ook het Programma 

akkoord bevonden door de ALV. 
De papieren met het akkoord zijn al naar 

het landelijke CDA opgestuurd en 
de bevestigingsmail met dit akkoord ook. 

De vaststelling van de kieslijsten en het 
verkiezingsprogramma is gebeurd tijdens 
de landelijke ALV op 23 september in Den 

Bosch. 
Binnenkort verwachten wij de informatie 

hoe de Verkiezingscampagne vorm 
gaat krijgen. 
 

Dit laten we u dan ook zo spoedig mogelijk 
weten en wij vragen u nu alvast om 

ons daarbij te helpen. 
 
In deze roerige tijden moeten wij ons meer 

dan ooit laten zien en de CDA 
boodschap uitdragen. 

Wij rekenen op U !! 
 
Koos Buis 

Covoorzitter CDA Purmerend. 
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Van de CDA-Partijleider 
Henri Bontenbal 
 

Beste CDA'ers, 
 

Tijdens de Algemene Politieke 
Beschouwingen maakte ik mijn debuut als 
fractievoorzitter. Dat was eerlijk gezegd 

best spannend. 
 

Het thema bestaanszekerheid is weer terug 
op de politieke agenda. Dat is goed, maar 
eigenlijk ook een schande in een welvarend 

land als Nederland. Bestaanszekerheid is 
voor het CDA meer dan een financieel 

probleem. In de kern gaat het om de vraag 
wat voor land we willen zijn, wat de 
betekenis is van solidariteit, saamhorigheid 

en de zorg die we voor elkaar hebben. 
 

In het debat heb ik het voorstel gedaan om 
de energiebelasting op aardgas te verlagen 
voor huishoudens. Er ligt een substantieel 

pakket van het kabinet voor 2024. Daar 
doen wij niks aan af, maar er is iets extra’s 

nodig voor mensen die zich zorgen maken 
om hun bestaanszekerheid. Als aanvullende 

maatregel stel ik voor privéjets en 
overstappers ook vliegbelasting te laten 
betalen. Met deze opbrengst verlagen we 

de energierekening voor huishoudens.  
 

Ik begon het debat met een citaat van 
Jules Deelder: “De omgeving van de mens 
is de medemens.” Ik ben ervan overtuigd 

dat we worden gevormd, geïnspireerd en 
gecorrigeerd door mensen met wie we 

samenleven. Voor mij is dat bijvoorbeeld 
mijn vrouw. Die als verloskundige in één 
van de armere wijken van Rotterdam elke 

dag ziet hoe hard sommige jonge vrouwen 
moeten vechten om het hoofd boven water 

te houden en dat sommige kinderen met 
een 5-0 achterstand aan het leven 
beginnen. Of mijn broer die als gymdocent 

de achterkant van de multiculturele 
samenleving ziet met taalproblemen, 

gedragsproblemen, achterstanden en 
gebroken gezinnen. Maar ook Iris, een 
jonge boerin bij wie ik onlangs was. Zij zit 

in onzekerheid over de toekomst van haar 
familiebedrijf omdat de supermarkt een 

halfjaar nadat ze fors had geïnvesteerd de 
stekker uit een afspraak heeft getrokken. 

 
Dit zijn de verhalen van mensen die elke 
dag het goede willen doen, maar te weinig 

worden gehoord en gezien. De politiek 
moet luisteren naar hun zorgen, maar ook 

naar hun oplossingen. Want Nederland 
wordt gemaakt door al deze mensen, die 
elke dag het goede doen. Voor elkaar en 

met elkaar, zoals de Koning zei in de 
Troonrede. Het vraagstuk van 

bestaanszekerheid vraagt voor hen een 
structurele aanpak. 
 

De grootste kwaal van onze tijd is 
onverschilligheid. Het komt vaak voort uit 

onachtzaamheid. Een houding van 
gemakzucht of zelfgenoegzaamheid die ons 

duur komt te staan in een steeds 
instabielere wereld. We mogen niet 
onverschillig zijn over natuurgeweld en 

klimaatverandering, de oorlog in Oekraïne 
of de toenemende machtshonger van 

China. Het gaat om onze manier van 
samenleven. De strijd van het Oekraïense 
volk is dus ook onze strijd. 

 
Voor de oorlog in Oekraïne was Europa 

voor 40 procent afhankelijk van goedkoop 
Russisch gas. We moeten uitkijken 
diezelfde fout niet te maken met China. 

China heeft cruciale grondstoffen in handen 
en investeert fors in vitale productieketens, 

technologie en hun strijdkracht. 
 
Europa moet meer dan ooit eigen keuzes 

maken en volwassen worden. Ze moet 
strategisch en selectief bouwen aan een 

industrie-offensief om de afhankelijkheid 
van onberekenbare landen te verkleinen. 
Dat geldt voor onze maakindustrie, voor 

technologie en AI, voor voedsel en 
landbouw, voor defensie en energie. 

 
Ik ben dan ook een warm pleitbezorger 
voor groene industriepolitiek. Onze 

industrie moet snel verduurzamen, maar 
dat doen we niet door bedrijven de grens 

over te jagen, inclusief uitstoot en 



duizenden banen om vervolgens dezelfde 
producten te importeren. Het CDA ziet 

bedrijven niet slechts als probleem, maar 
als deel van de oplossing. Wij staan voor 

een aanpak waarin bedrijven geholpen 
worden om hier te verduurzamen en banen 
te behouden. Met bindende 

maatwerkafspraken en het beprijzen van 
de CO2-uitstoot in Europa investeren we 

met deze bedrijven in het verdienvermogen 
van morgen. 
 

Dit voorjaar liet de Tweede Kamerfractie 
met Voor Heel Nederland zien dat 

Nederland een land is geworden met twee 
gezichten. Er werd geïnvesteerd in die 
regio’s waar het al druk en bedrijvig was, 

terwijl de rafels ontstonden aan de randen. 
Na het rapport ‘elke regio telt’ van drie 

belangrijke adviesraden erkende ook de 
premier dat ‘de modellen niet klopten’, ‘het 

platteland had te weinig geld gekregen’. 
Tot onze verbazing doet het demissionaire 
kabinet niks extra’s voor het regionaal 

vervoer, met het risico dat de 
bereikbaarheid in de regio nog verder 

onder druk komt te staan. Dat kan niet. 
Daarom deed ik het voorstel aan het 
kabinet om dit alsnog te repareren. 

 
Henri Bontenbal                    

 
‘’Henri Bontenbal is 
geboren in Rotterdam op 

10 november 1982 en 
woont in Rotterdam. Hij is 

in totaal 2 jaar actief in de 
Tweede Kamer.’’  

 
 
Maak ook kennis met: 
 
Mark Buck, de nieuwe waarnemend 

voorzitter van het landelijk CDA. 
 
Na het plotselinge vertrek van Hans 

Huibers is hij gekozen tot de leidsman in 
het landelijk bestuur.  

 

  
 
“Wij zijn de tijden.”, luidt de bekende 
uitspraak van kerkvader Augustinus. 

Die uitspraak is vandaag de dag van 
toepassing op onze samenleving, op 
het politieke klimaat in Nederland, 

maar zeker ook op onze partij. De 
manier waarop onze partij zich 

ontwikkelt, wordt getekend door de 
manier waarop wij daar met elkaar 
vorm aan geven." Aldus Mark Buck 
 

 
Lijsttrekker voor de Europese 
Verkiezing Tom Berendsen                                      
 

Na de Landelijke 
verkiezingen voor de 

Tweede Kamer 
volgen de 

verkiezingen voor 
het Europees 
Parlement in de 

periode van 6 tot en met 9 juni 2024  

“We moeten in Europa samenwerken 
waar dat ons sterker maakt en elkaar 

de ruimte geven waar dat nodig is” 

Mijn naam is Tom Berendsen: de 
lijsttrekker voor de verkiezingen van het 

Europees Parlement. Ik ben 40 jaar oud, lid 
van het Europees Parlement sinds 2019 en 
kom uit Breda. Ik ben getrouwd met Aniek 

en trotse vader van twee .  

Sinds ik in 2019 begon in het Europees 
Parlement is de wereld flink veranderd. De 

Coronacrisis, oorlog op ons continent en 
toenemende spanningen op het 
wereldtoneel hebben grote impact op onze 

samenleving. Net zoals de gevolgen van 
klimaatverandering, die we steeds 

duidelijker om ons heen zien en voelen.   



  
Deze onzekere tijden vragen om een 

krachtig christendemocratisch verhaal dat 
mensen houvast en perspectief biedt, ook 

in Europa.       
  
Als CDA werken we daarom aan een EU die 

bescherming biedt en zorgt dat we samen 
sterk staan in de wereld. Op onderwerpen 

zoals energie, defensie, migratie en 
digitalisering hebben we betere 
samenwerking nodig met de landen om ons 

heen.   
  

Juist omdat we Europese samenwerking zo 
belangrijk vinden en het draagvlak onder 
de EU willen behouden, hebben we ook de 

verantwoordelijkheid om kritisch te zijn. 
Bijvoorbeeld als de Europese Commissie 

onnodige regels voorstelt, doorschiet in 
marktdenken of op de stoel van lokale, 

regionale of nationale overheden gaat 
zitten.  

 

Nieuws uit de Fractie: 
 
Liesbeth Roet legt tijdelijk haar taak 

als commissielid neer. 
 
Liesbeth Roet heeft te kennen gegeven dat 

zij tijdelijk haar taak als commissielid 
neerlegt. Dat om meer tijd te hebben voor 

de zorg van haar man.  
We hopen dat het herstel voorspoedig zal 
verlopen en wensen haar en haar man veel 

sterkte toe. 

 

Reactie uit de Fractie 
 
Financiële (on)duidelijkheid 
rijksoverheid 

Jarenlang heeft het Rijk taken 
overgeheveld aan gemeenten. Hiermee 

nemen de kosten voor gemeenten enorm 
toe. De gemeente is voor een groot deel 
van de inkomsten afhankelijk van bijdragen 

vanuit het Rijk. Maar het Rijk verzuimt nu 
duidelijkheid te geven over de toekomstige 

bijdragen aan gemeenten.  
 

Purmerend heeft een sluitende begroting 
voor 2024 en 2025, maar tast daarna in 

het duister over welke bijdrage mag 
worden verwacht. Nu het kabinet 

demissionair is, gaat dat waarschijnlijk nog 
langer duren.  
 

Het CDA maakt zich daarom zorgen over 
grotere en langdurige investeringen die de 

gemeente moet doen. We zullen daarom de 
financiële situatie nog beter in de gaten 
moeten houden. Wij hopen dat het Rijk zo 

spoedig mogelijk duidelijkheid kan geven. 
Fred Koot, fractievoorzitter 

 

Zoektocht naar nieuwe leden 

 
We zijn als CDA-fractie op zoek naar leden 

die mogelijk geïnteresseerd zijn of het leuk 
lijken om mee te draaien met onze fractie. 

Dit kan geheel vrijblijvend op de 
dinsdagavond in het stadhuis. 

Gewoon en keer luisteren en ervaren hoe 
onze fractie vergaderd of actief deelnemen. 

 
Bent u zelf geïnteresseerd of kent u iemand 

neem contact met ons op door een mail te 
sturen naar f.koot.cda@gmail.com of te 
bellen met 06 14023414 

 
Fred Koot, fractievoorzitter 

 

 

De wolf ja, de wolf nee?  
Sinds enkele jaren is in 

ons land de wolf 
verschenen. De wolf 
verdween rond 1880 uit 

ons land nadat er felle 
jacht op het dier werd 

gemaakt.  
In het kamp van de 
natuurliefhebbers ging er een gejuich op. 

Eindelijk werd er in ons dierenrijk weer een 
dier toegevoegd en dat in een tijdperk 

waarin de biodiversiteit sterk onder druk 
staat (en in flora en fauna verschraling aan 
de orde van de dag is)  

 

mailto:f.koot.cda@gmail.com


Een ander argument dat opgeld deed onder 
biologen, was dat ‘andere wilde zoogdieren 

in ons land ‘natuurlijker’ gedrag zouden 
gaan vertonen. Minder braafjes en bijna 

tam, maar alert en schuw. Zwakke en zieke 
dieren zouden worden gedood, jonge, 
krachtige exemplaren zouden overblijven. 

Vele natuurliefhebbers zien de komst van 
de wolf als een teken van natuurherstel. En 

omdat de wolf uitermate schuw is, is er 
voor de mens nauwelijks gevaar te 
duchten.   

De omslag in de gevoelens voor de wolf 
kwam vooral na de eerste beelden van 

schapen en vooral lammeren die gegrepen 
werden door wolven. Naast boosheid van 
schapenhouders die de verleende 

schadevergoeding te mager vonden, waren 
de beelden van half opgevreten kadavers 

niet bevorderlijk voor warme gevoelens 
voor de wolf. Het dier heeft namelijk de 

nare gewoonte meer prooidieren te doden 
dan het opeet.  
Het anti-front hanteert de volgende 

argumenten:  1e de mens met zijn 
landbouwdieren wil geen schade en wil niet 

vertrekken om plaats te maken voor 
(bepaalde) wilde dieren. 2e er is nauwelijks 
‘natuur’ in Nederland. Alles is aangelegd en 

moet worden beheerd. En daarnaast is ons 
land overbevolkt en er zijn daarom geen 

‘lege terreinen’ waar mens en dier elkaar 
niet in de weg zitten. 3e Maatregelen om 
schapen te beschermen zijn duur en zeer 

bewerkelijk.   
Het pro-wolf-kamp zegt dat de wolf 

vanouds in ons land in NL hoort. Het is een 
verrijking van ons biotoop. Je moet niet 
ingrijpen in de spontane verrijking in de 

natuur. De wolf is niet gevaarlijk voor de 
mens, maar is uitermate schuw.  

Onze partij zegt in het verkiezingsprogram: 
er is voor de wolf in ons land geen plaats.   
    

Arie Commandeur 
  

 
 

 

Het rood-wit-blauw van de 
Nederlandse vlag 
  
Onze vlag dateert uit de Tachtigjarige 
Oorlog tegen Spanje. Hij werd toen de 

Prinsenvlag genoemd. Een verwijzing naar 
Willem van Oranje, de leider van de 

Opstand tegen de koning van Spanje. Ik 
schrijf dit om duidelijk te maken, dat dit 
symbool een lange geschiedenis heeft.  

Toen de eerste vlaggen omgekeerd 
verschenen dit jaar was dat een behoorlijke 

schok voor mij. Ik vatte het op zoals het 
volgens mij ook bedoeld was: een 
middelvinger naar ons land, onze regering. 

Er zijn landen waar vlagschennis streng 
verboden is. Bij ons is er niets geregeld bij 

wet. Maar vooral in het leger bijvoorbeeld 
gaat men met veel respect om met dit 
staatssymbool.  

Het trof mij daarom, dat de reactie op deze 
actie zo lauw was. Of heb ik de ingezonden 

brieven gemist? Alleen organisaties van 
onze veteranen hebben geprotesteerd. Een 
mogelijke verklaring is wellicht dat een 

kritische noot t.a.v. het vlaggenprotest 
meteen zou worden uitgelegd als zware 

kritiek op de boeren. En daarover bij mij 
geen misverstand. Ik koester grote 

sympathie voor een bevolkingsgroep die 
beroepsmatig hard werkt en kwalitatief 
hoogstaande producten levert.  Maar 

anderzijds vind ik dat we in ons 
overbevolkte land te veel landbouwdieren 

huisvesten die de natuur samen met de 
luchtvaart en zware industrie te zwaar 
belasten.  

Maar dat alles staat los van het feit, dat de 
boeren met die omgekeerde vlag een 

ongepast middel toepasten en ik was 
teleurgesteld, dat ook onze partij zich niet 
stevig uitsprak tegen het misbruik/gebruik 

van onze vlag. Benieuwd of uw mijn 
mening deelt.   

 
Arie Commandeur  
 

 



Het Kabinet houdt voorlopig 
vast aan beschermde status 
wolf 

Demissionair-Minister Piet Adema van 
Landbouw en Natuur sluit niet uit dat er op 

den duur iets gedaan wordt aan de 
beschermde status van de wolf. Maar hij 

wil eerst de uitkomst van een brede 
maatschappelijke discussie afwachten. 
(red.) 

 

Ontmoeting met Henri 
Bontenbal  
 

Donderdag 14 september was Henri 
Bontenbal op werkbezoek in Amsterdam op 
het Science Park bij de Nationale 

Supercomputer. Aansluitend was er voor 
alle leden een netwerkborrel met Henri 

bij honkbalvereniging Capitals in 
Amsterdam  

 
Arie Commandeur maakte een verslag. 
 
 

 
 
 

 
 
 

 

Op donderdag 14 december kwam onze 
nieuwe lijsttrekker, Henri Bontenbal, naar 

Amsterdam voor een ontmoeting met 
CDA’ers uit Noord-Holland. Met dank aan 

het prachtige weer, de afdeling Amsterdam 
van het CDA en het provinciale CDA werd 
het een plezierige bijeenkomst.  
 

Vanuit Purmerend waren Eveline Tijmstra, 
Michel Segers en ondergetekende present. 

Eveline vertegenwoordigde het provinciale 
CDA en zij stelde Henri enkele vragen die 

haar waren toegestuurd door partijleden. 
Henri hield een -wat mij betreft- 
enthousiast betoog over het CDA als een 

partij van het evenwicht, van het midden. 
Met nadruk op solidariteit, op fatsoen, 

minder ik, meer wij, niet altijd hameren op 
je rechten, maar ook aandacht voor je 
plichten.  

 
Heel opvallend vond ik dat hij zelf een 

lichte voorkeur had voor een rol als 
oppositiepartij. In de oppositie heb je 
immers veel meer ruimte om je eigen 

mening voor het voetlicht te brengen. Hij 
wil nadrukkelijk ‘kleur op de wangen van 

het CDA. Meer stevige uitspraken, zonder 
slappe aftreksels omdat we niet willen 

botsen met de coalitiepartner(s). Ook 
opvallend was zijn eerlijkheid toen hij op 
bepaalde vragen geen direct antwoord 

wist.  “Hier heb ik nog geen antwoord op. 
Moet ik over nadenken.” Persoonlijk vond 

ik dat heel verfrissend. Niet je 
onwetendheid verbloemen door wat te 
verzinnen, maar gewoon eerlijk zeggen, 

dat je iets (nog) niet weet. Waarbij ik wel 
besef, dat journalisten hem straks die 

onwetendheid niet zo makkelijk zullen 
vergeven, als ik het nu doe…   
 

Arie Commandeur  
 
 
 

 

  



De belangstelling voor ‘De dag 
van de Democratie’, vrijdag 15 
september, in de Kleine Doele 
op de Koemarkt was groot.  

Als dat een voorbode is voor de opkomst 

van de 2e Kamerverkiezingen, zit het wel 
goed met de democratie. Er was een lezing 
van columniste Marcia Luyten verluchtigd 

met gedichten over democratie, speciaal 
voor de gelegenheid geschreven door leden 

van de Dichterskring Waterland.  

'Democratie moeten we koesteren' 

Luyten startte haar lezing met een mooi 
citaat van Herman Tjeenk Willink: 

“Democratie is een bestuursvorm die niet 
altijd leidt tot de beste uitkomst, maar is 

wel de beste methode om tot een uitkomst 
te komen. “ Maar de tijd dat democratie als 
een vanzelfsprekend beschouwd kan 

worden, als zuurstof, is voorbij zo 
waarschuwde zij. Luyten: “ Democratie is 

een complex proces met een aantal 
belangrijke randvoorwaarden, die 

onderhouden moeten worden.  

Verworden voorwaarden 

Juist die voorwaarden daar schort het aan 

aldus Luyten. Naast dat het volk zich 
vertegenwoordigd moet voelen, moet er bij 

het volk ook vertrouwen zijn in een 
overheid die het goede probeert te doen. 
Dat probleemoplossend vermogen is sterk 

afgenomen mede door de vervanging van 
ambtenaren met verstand van zaken door 

procesmanagers. 
Luyten: “Wat nodig is, is leiderschap met 
visie, geen procesmanagers. De overheid is 

steeds kleiner, geworden en de markt tot 
dominant mechanisme verklaard. 

Verdwenen is ook de onderlinge verbinding. 
De zuilen zijn afgebrokkeld maar juist zij 

zorgden voor horizontale en verticale 
verbinding. Wat overblijft, is een 
versplinterd landschap. Neem Purmerend 

met 37 zetels en 13 fracties. Hierdoor 
verliezen burgers hun vertrouwen in de 

overheid.” 

Hoop 

Luyten eindigt haar lezing en de discussie 

met de zaal positief. “De omslag is ingezet 
met de aandacht voor het herstel van het 

vertrouwen in de overheid. Broodnodig 
want de overheid heeft haar burgers 
onvoldoende beschermd, terwijl grote 

bedrijven gepamperd werden. De 
traditionele verbinding en collectiviteit mag 

dan verdwenen zijn, er zijn nieuwe vormen 
voor terug gekomen. Denk aan 

burgerberaden en initiatieven van onderop 
als ‘Land van ons’ en Broodfondsen. 

Tot slot, deze dag is leuk, maar elke dag is 

de dag van de democratie.”  
(De foto is aangeleverd) 

  
Ferry Pancras 
 

 
 

woensdag 22 november 

Tweede Kamerverkiezing 

 
Uw stem is harder nodig dan ooit! 
 
  

 



Algemene Ledenvergadering 
CDA Purmerend 
 
Bijgaand treft u aan het verslag van de 

Algemene Ledenvergadering van CDA 
Purmerend gehouden op 11 september 

2023. Het is aan de volgende 
ledenvergadering om dit verslag al dan niet 
na wijziging vast te stellen. 

 
Namens het bestuur 

Jaap Veenstra 
secretaris 
 

Verslag Algemene Ledenvergadering 
CDA Purmerend 11 september 2023  

Aanwezig: 1. Tineke Abercrombie 2. Koos 
Buis 3. Arie Commandeur 4. Johri van 
Gastelen 5. Chris Jansen 6. Lieuwe de Jong 

7. Tonnie Loogman  

8. Corinne Mittemeijer 9. Annemiek Nuijens  

10. Wim Pronk 11. Michel Segers 12. Jules 

Somers  

13. Jaap Veenstra  
 

Bericht van verhindering ontvangen van:  
1. Rien Brak 2. Sjoeky Brak 3. Gerda Buis 
4. Rob Duijker 5. Tiny Glandorf 6. Gerard 

Hoving  

7. Adriaan de Koeijer 8. Fred Koot 9. Pieter 
van der Kooij 10. Petra van der Laan 11. 
George van der Laan 12. Frans Linger 13. 

Kees Paul 14. Liesbeth Roet 15. Dick 

Scharn 16. Eveline Tijmstra  

17. Pascal Verkroost 18. Ruben Zeeman  

 
Agenda  
1. Opening  

 
Voorzitter Koos Buis opent de vergadering 

met een woord van welkom. Hij leest het 
gedicht ‘In de schijnwerpers’ voor.  

 
2. Agenda  
 

De agenda wordt vastgesteld zoals 
voorgesteld, met dien verstande dat punt 7 

(Wethouderszaken) bij ontstentenis van de 
wethouder komt te vervallen.  
 

3. Mededelingen  
 

Er zijn geen mededelingen.  
 

4. Verslag Algemene Ledenvergadering 
d.d. 18 april 2023  
 

Het verslag wordt ongewijzigd goedgekeurd 
en vastgesteld.  

 
5. Procedure vaststellen voor de 
kieslijst & programma  

 
Johri van Gastelen legt de procedure uit. 

Wij kunnen akkoord gaan met de 
geadviseerde kieslijst, of niet. In dat 
laatste geval moeten wij onze alternatieve 

lijst inleveren bij het partijbureau. Met 
betrekking tot het verkiezingsprogramma 

kunnen wij amendementen 
(wijzigingsvoorstellen) indienen bij het 

partijbureau. Het bureau zal adviseren over 
de ontvangen wijzigingsvoorstellen.  
Lieuwe de Jong merkt op positief te zijn 

over de spreiding van kandidaten over het 
land.  

Arie Commandeur zegt dat mede door de 
hectiek van de omstandigheden de namen 
van de leden weinig herkenning oproepen.  

 

6. Tweede Kamer:  

1. Stemmen kandidatenlijst  

 
Een stemming is niet nodig. De lijst wordt 
ongewijzigd overgenomen. Het 

partijbureau zal dienovereenkomstig 
worden geïnformeerd.  

2. Bespreken amendementen 
Verkiezingsprogramma  
 

Het bestuur heeft geen amendementen 
ontvangen. Wel heeft Kees Paul een aantal 

kanttekeningen gemaakt bij het 
conceptverkiezingsprogramma. Kees doet 

een aantal suggesties, in het bijzonder over 
prioritering van een aantal zaken. Johri 
leest deze voor:  

“Ik heb het CDA-conceptprogramma voor 
de verkiezingen van 22 november 2023 

met aandacht gelezen. Mijn indruk is dat 
een uitgebreide opsomming gegeven wordt 



van te bereiken doelen en voornemens. Op 
zich allemaal respectabele standpunten. 

Maar deze wensen en voornemens worden 
vrijwel altijd urgent en heel belangrijk 

genoemd. Er worden geen prioriteiten 
gesteld en enige kwantificering ontbreekt. 
Alle voornemens tezamen zijn natuurlijk 

onbetaalbaar en de daarvoor benodigde 
menskracht is niet beschikbaar. Waar kiest 

het CDA voor als keuzen gemaakt moeten 
worden? Dat is voor de kiezer, met dit 
programma in de hand, onduidelijk als het 

er op aankomt. (Uitzonderingen 
daargelaten: geen wolf in Nederland, drugs 

niet langer gedogen, steun aan Oekraïne 
totdat de overwinning behaald is.) Het zou 
geweldig helpen als alle te bereiken doelen 

worden voorzien van een label en wel als 
volgt:  

1. Actie urgent en heel belangrijk.  
2. Actie urgent, maar minder belangrijk.  

3. Actie minder urgent, maar wel 
belangrijk.  
4. Actie minder urgent en ook minder 

belangrijk de speerpunten geven enige 
duidelijkheid. Daaruit wordt duidelijk wat 

het CDA kennelijk minder belangrijk vindt.  
Zo ontbreken naar mijn mening de 
volgende speerpunten:  

1. De rol van het bedrijfsleven, die zorgt 
voor een belangrijk deel van onze welvaart 

waardoor algemene voorzieningen 

betaalbaar zijn.  

2. Energie moet betaalbaar en 
gegarandeerd zijn. Minstens 30% zou 

geleverd moeten worden door kernenergie. 
Anders zijn de doelstellingen van Parijs 

onhaalbaar.  

3. De oplossing voor bestaande actuele 
problemen, zoals: de toeslagenaffaire, 

herstel van de aardbevingsschade in 
Groningen, stikstofdepositie. Ik denk dat 

veel kiezers hun stem mede laten afhangen 

van de oplossingsrichting die het CDA kiest.  

4. De rol van Europa.  
 

Durf keuzes te maken en prioriteiten 
te stellen.  
Mijn aanbeveling is dan ook maak 

prioriteiten duidelijker zichtbaar.  

Als voorbeeld verwijs ik naar het CDA-
programma voor de 

gemeenteraadsverkiezingen 2018. Elk 
hoofdstuk wordt afgesloten met Het CDA 

wil gevolgd door de punten die voor het 
CDA zeer belangrijk zijn.”  
De voorzitter stelt vast dat het verhaal van 

Kees weerklank vindt bij de aanwezigen. 
Jules Somers merkt wel op dat het CDA in 

het programma tien prioriteiten vermeldt, 
die bij eventuele coalitieonderhandelingen 
kunnen worden ingebracht. De vergadering 

gevoelt niet de behoefte om de suggesties 
van Kees namens CDA Purmerend door te 

sturen naar het landelijk bureau. Johri zal 
Kees meegeven dat hij zijn stuk op 
persoonlijke titel onder de aandacht kan 

brengen van het landelijk bureau, met de 
kanttekening dat dit procedureel enigszins 

buiten de orde is.  
 

7. Wethouderszaken  
 
Dit punt vervalt, bij ontstentenis van 

wethouder Verkroost.  
 

8. Fractiezaken  
 
De voorzitter heeft de fractievoorzitter 

gesproken. Deze gaf twee punten aan:  

1. Hoe kunnen wij ons beter profileren?  

2. Hoe kunnen wij beter zichtbaar zijn.  
 

Michel Segers meldt dat er ook zorgen zijn 
over het ontbreken van aanwas van nieuwe 

leden, die nodig zijn om het toekomstig 
kader in raad en commissies te vormen.  
Lieuwe voegt hieraan toe dat wij ons ook 

zouden moeten uitspreken als wij het eens 
zijn met een coalitievoorstel. Wim Pronk 

stelt hiertegenover dat het Noord-Hollands 
Dagblad niet altijd positief stond tegenover 
het CDA. Vanuit de zaal wordt opgemerkt 

dat media belang hebben bij het 
aanscherpen van tegenstellingen. Arie 

Commandeur wijst erop dat de krant vaker 
de oppositie aan het woord laat dan de 
coalitie. Wat hem betreft kunnen wij wel 

eens wat harder zijn op de referaten van 
de oppositie wanneer deze inbreng geen 

hout snijdt.  
 



9. Rondvraag  
 

Arie Commandeur zegt dat het 
verkiezingsprogramma op het punt van de 

wolf in Nederland (‘Daar is geen plaats 
voor’) niet erg genuanceerd is. Honden 
zorgen voor aanzienlijk meer bijtincidenten 

en dergelijke dan wolven. De wolf kan ook 
de ruimte krijgen als het leefgebied wordt 

afgeschermd.  
Michel Segers en Chris Jansen vragen wat 
eventueel van ons wordt verwacht voor de 

Tweede Kamerverkiezingen. De voorzitter 
antwoordt dat wij daar nog niet over 

benaderd zijn. Er komt ongetwijfeld 
bericht.  
Annemiek Nuijens heeft een gesprek gehad 

met Piet de Wit uit de Beemster. Hij zou in 
campagnetijd graag een vlag willen 

ophangen en ook anderszins willen helpen. 
Hij is op leeftijd maar enthousiast.  

Voorts wijst Annemiek op de deadline van 
15 september 2023 voor de volgende 
Nieuwsbrief van CDA Purmerend. De 

voorzitter zegt ter vergadering toe tijdig 
een stukje te schrijven.  

Wim Pronk vraagt hoe wij gemotiveerd 
moeten blijven. Hij noemt het een 
‘rotzooitje in Den Haag’ en wijst op het 

weglopen van bestuursleden en ander 
kader. De voorzitter antwoordt ook niet te 

weten wat er precies binnen het landelijk 
bestuur gebeurt. Hij zegt hoop te hebben 
gehad dat Hans Huibers nieuw elan zou 

brengen, maar Hans is nu zelf weg. Het is 
een heel vervelende toestand.  

 
Lieuwe de Jong zegt dat wij ons moeten 
concentreren op het goede dat over is. 

“Misschien moeten wij tevreden zijn met 
het gegeven dat het gedachtengoed van 

CDA breed wordt gedeeld. Wij behoeven 
niet per se zelf de grootste te worden.”  
Tonny Loogman merkt op dat er heel veel 

nieuwe mensen op de lijst staan, jonge 
mensen, een nieuwe generatie, die een 

nieuw soort CDA kan brengen. “Maar het 
zal duren, het wordt knokken. Wij moeten 
verder kijken.”  

Arie Commandeur wijst erop dat wij de 
afgelopen decennia in het centrum van de 

macht hebben gezeten maar dat wij zijn 

opgeschoven in de richting van de VVD en 
dat ons eigen geluid niet meer klinkt. De 

voorzitter zegt dit te herkennen en dat wij 
oplettend moeten zijn.  

 
10. Sluiting  
 

De voorzitter sluit de vergadering onder 
dankzegging aan de aanwezigen voor hun 

inbreng. De aanwezigen krijgen een 
drankje aangeboden. 
 

 
Fractie in actie (Oproep) 
 
Zoals inmiddels traditie is, gaat het CDA 

ook dit jaar weer met een kerstpresentje 
op pad.  
Wat het gaat worden is nu nog niet 

bekend, maar de voorbereidingen vragen 
binnenkort om extra handen.  

 
Daarom doe ik een beroep op bestuur, 
fractie en leden om te komen helpen. 

 

 
 
 
 
Voor de actiedagen zie “Op de agenda” 
 
Meld u aan bij: 
 
Ruben Zeeman: r.zeeman.cda@gmail.com 
of 0622597616 
 

mailto:r.zeeman.cda@gmail.com


 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 

 
 

Op de agenda:  

 

Inpakken kerstgroet op dinsdag 12 
december om 20.00 uur op het stadhuis in 
Purmerend.  

 
Uitdelen kerstgroet op vrijdag 15 

december tussen 13.00 en 14.30 uur op de 
markt in Middenbeemster.  
 

Uitdelen kerstgroet op zaterdag 16 
december tussen 13.00 en 14.30 uur in de 

binnenstad van Purmerend 
 
Vele handen maken licht werk! Wij zouden 

het leuk vinden als u ons wilt helpen. Kom 
gezellig op bovenstaande data mee. Als u 

vragen heeft kunt u contact opnemen met 
Ruben Zeeman: r.zeeman.cda@gmail.com 
of 0622597616  

 
Verkiezing voor de Tweede Kamer 

Woensdag 22 november 2023 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

COLOFON 

 

Mededelingen aan het bestuur:  
Voor vragen en/of opmerkingen aan het 
bestuur, kunt u contact opnemen met 

secretaris Jaap Veenstra tel. 0299 776740 
of email jm.veenstra@live.nl 

 
Bankrekeningnummer:  
NL02 RABO 0125 7859 33 t.n.v. CDA-

Purmerend 
 

Mededeling van de fractie:  
De fractie vergadert op de dinsdagavond in 
de CDA-fractiekamer in het Gemeentehuis 

om 20.00 uur. Wilt u langskomen of zijn er 
vragen, neem dan contact op met 

fractievoorzitter Fred Koot  

f.koot.cda@gmail.com of bel 06 14023414 

 
Mededelingen van de redactie:  
De redactie behoudt zich het recht voor om 

kopij in te korten, tekstueel of qua opmaak 
aan te passen of niet te plaatsen. 

 
Inleveren van kopij en/of vragen over de 
Nieuwsbrief kunt u contact opnemen met: 

a.nuijens.cda@gmail.com of  
tel. 06 20650615 

 
De deadline voor de volgende 
nieuwsbrief is 30 november 2023 

 
 
 
 
 


